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 VERSLAG ALGEMENE LEDENVERGADERING PNHDB d.d. 5 april 2023 
 

Aanwezig: 
Bestuursleden:      W. van Tiel (voorzitter), A.C. van Dijk (secretaris), M. Kruijswijk     

   (penningmeester),    C. Verdel (competitie- en wedstrijdleider) en  
    H. Smit (jeugdleider)  

   
Verenigingen:     VAD, HDC Den Helder, DDV, HDC Haarlem, OG Den Ilp,   

   S.N.A. en Damcombinatie Zaanstreek.  
 

 
Afwezig:  
Ereleden     B. Graas, J. Kramer, T. Sijbrands,  
Leden van verdienste    B. Graas, M.F. van Zanen, J.M.H.C. Vermeulen, C. Westerveld,  
                                      D. Lust, C.P.W. van den Berg 
Verenigingen:    020, DC Oosterend, EDC Enkhuizen, Kunst & Genoegen en 

   DC Purmerend ’66  
  
 
1. Opening 

 
Om 19.50 uur opent de voorzitter de vergadering als volgt:  
 
Heren, 
 
Namens het bestuur heet ik u van harte welkom op deze jaarvergadering van de PNHDB. 
 
Persoonlijk ben ik in het voorbije jaar relatief weinig actief geweest en heb ik slechts op een 
beperkt aantal plaatsen acte de présence kunnen geven. 
Een eenvoudig fietsongeval, 2 ziekenhuisopnames, meerdere operaties en 7 maanden bijna 
wekelijks naar het ziekenhuis hebben mijn activiteiten ten behoeve van onze sport danig 
beperkt.  
Wegens de problemen ten gevolge van dit ongeval, heb ik mijn bestuursfuncties en 
lidmaatschap van de bondsraad tot vandaag op “hold” gezet. Hierdoor heb ik een aantal 
vergaderingen van de PNHDB, de Provinciale voorzitters en de Bondsraad gemist.  
Vanaf vandaag zal ik mijn taken binnen deze organisaties weer  actief gaan invullen. 
 
Niet nieuw, maar steeds verontrustender is het feit, dat evenals voorgaande jaren het aantal 
dammers in onze provincie is afgenomen. En vooralsnog lijkt aan die neergaande tendens 
geen einde te komen. 
Waar de PNHDB in juni 2020 nog 299 leden had, in augustus 2021 nog 254, hebben we nu 
nog slechts 224 leden een daling van 75 leden ofwel 25%. In dit tempo houdt de PNHDB 
uiterlijk in 2032 dus over 9 jaar op te bestaan. 
 
Iedereen weet dit en ziet het gebeuren, maar tot op heden heeft niemand het antwoord hoe 
deze negatieve spiraal te doorbreken is. 
Vorig jaar is aan de hand van door de KNDB ter beschikking gestelde ledenlijsten, door mij 
onderzoek gedaan naar de leeftijd van “de dammer” in Nederland. De uitkomsten waren 
zoals verwacht. 
De gemiddelde leeftijd van de Nederlandse dammer lag op dat moment boven de 58 jaar. 
In een relatief korte periode liep het aantal bij de KNDB aangesloten verenigingen terug van 
200 naar 150 en daarvan doen nog slechts 40 verenigingen iets voor de jeugd. 
Van die 150 nog actieve verenigingen is een relatief groot deel in de gevarenzone terecht 
gekomen en van de 40 jeugdafdelingen, zijn er meerdere waar het om nog slechts 1 of 2 
jeugdleden gaat. 
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Wanneer niet heel snel het tij keert, zie ik tussen de 5 en 10 jaar de provinciale en de 
nationale bond hun Waterloo vinden. 
En nee, ook ik heb de oplossing niet, maar wel ben ik van mening, dat we ons moeten 
richten op het werven van jong volwassenen.  
Het inzetten op het werven van jeugd is als trekken aan een dood paard. Er is voor aan te 
trekken jeugd geen toekomst binnen de damwereld en we hebben geen mensen die de 
jeugd kunnen opvangen, trainen en begeleiden. 
De resultaten van mijn onderzoekswerk heb ik aan de voorzitter en de secretaris en de leden 
van de bondsraad gezonden en zij zullen naar ik heb vernomen op de eerstvolgende 
bondsraadsvergadering worden besproken.  
 
 
In het actieve dammen zijn in de achter ons liggende periode wel mooie prestaties geleverd. 
Zo eindigde 020  in de Hoofdklasse A op de 3e plaats, direct gevolgd door SNA op de 4e 
plaats. DCIJ eindigde als 7e. 
In de 1e klasse B werd HDC Haarlem kampioen met evenveel punten als VAD. Het 2e team 
van 020 eindigde in deze klasse als 6e , DC Zaanstreek als 8 e  . 
In de 2e klasse C eindigden Haarlemse Damclub 2 en SNA 2 als 4e en 5 e, Damcombinatie 
Zaanstreek 2 als 8 e  en het combinatieteam van IJmuiden en HDC Haarlem eindigde als 11e. 
Met nog 1 ronde te gaan in de halve finale NK, staan Luuk Terweijde met 2 punten en Hein 
Meijer met 1 punt op 1e en 2e plaats voor op de rest van het veld en moet Martin van Dijk (3e) 
de laatste wedstrijd winnen om nog als 2e te kunnen eindigen. 
Bij de vrouwen gaat Jacqueline Schouten deelnemen aan de NK finale en speelt Barbara 
Graas daar in de B groep. 
 
 
Heren, ik nodig u allen uit als er bij u onduidelijkheden zijn of vragen leven, dit bij het daartoe 
behorende agendapunt kort en duidelijk te uiten, zodat we een vruchtbare en vlotte 
vergadering kunnen hebben. 
 
Alvorens over te gaan tot punt 2 van de agenda, stel ik vast dat er soms ook wel positieve 
ontwikkelingen zijn te melden, zo ook vandaag. 
In de achter ons liggende periode zijn bij ons geen berichten binnengekomen die het 
overlijden van een dammer meldden, dus voor het eerst sinds lange tijd hebben we geen 
stilte moment. 

 
 
Punt 4 van de bestuursvoorstellen betreffende Promotie-degradatie-regeling komt vanwege 
het geringe aantal teams en de daardoor ontstane vrije inschrijving te vervallen. 
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken: 
 
Er is bericht van verhindering binnen gekomen van DC Oosterend, Kunst & Genoegen,  
Lid van verdienste D. Lust, DC Purmerend’66 en Lid van verdienste B. Graas 
 
De enquête 65 + toernooi heeft aangetoond dat er te weinig animo voor is om namens de 
PNHDB zo’n meerdaags toernooi te organiseren. 
Wellicht dat we in plaats daarvan (net als bij het 75-jarig jubileum) aan het begin of aan het 
einde van het seizoen een ééndaags toernooi organiseren. 
 
Er is via S.N.A. een voorstel binnengekomen om de heer F. Aarts te benoemen tot lid van 
verdienste van de PNHDB. 
Dit voorstel is voorgelegd aan de verenigingen. Er kwamen 9 reacties op, alle positief. 
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D.C.IJ. heeft gevraagd welke criteria gehanteerd worden om mensen voor te dragen tot lid 
van verdienste. 
 
Het huishoudelijk reglement van de PNHDB zegt hierover  
 
2.7 Leden van verdienste zijn leden die door de algemene vergadering wegens hun 
verdienste ten opzichte van de bond, als zodanig zijn benoemd. Zij hebben kosteloos recht 
van toegang tot alle door de bond georganiseerde wedstrijden. Zij hebben in de algemene 
vergadering een adviserende stem. 
 
2.8 Ereleden zijn natuurlijke personen, al dan niet lid van de bond, die door de algemene 
vergadering als zodanig zijn benoemd, wegens hun verdiensten op het damgebied in het 
algemeen of ten opzichte van de bond in het bijzonder. Ereleden betalen geen contributie en 
hebben dezelfde rechten als de leden van verdienste. 
 
Het bestuur zal deze criteria toetsen aan die van de KNDB. 
 
3. Bestuursverkiezing 
 
Secretaris A.C. van Dijk is aftredend, maar heeft zich bereid verklaard een herbenoeming te 
willen aanvaarden. Er zijn geen tegenkandidaten en de vergadering stemt hier met applaus 
mee in. 
Coördinator jeugdzaken H. Smit is ook aftredend, maar niet herkiesbaar. Er is helaas nog 
geen vervanger voor hem gevonden. De voorzitter heeft wél de heren I. de Jong en M. van 
Leenen benaderd. Beiden nemen het in overweging. 
De voorzitter bedankt Herman voor zijn werk. De samenwerking binnen het bestuur was 
plezierig.  
 
 
4. Uitreiking onderscheidingen 
 
Vanwege het ontbreken van jubilarissen komt agenda punt 4 te vervallen. Oorspronkelijk, 
zouden wij hier Frank Aarts benoemen tot lid van verdienste wegens zijn langdurige inzet 
voor het dammen en de jeugd in het bijzonder, zowel plaatselijk als provinciaal. 
Vanwege de zwakke gezondheid van Frank, wordt hij op de jaarvergadering van SNA in het 
zonnetje gezet. 
 
 
5. Verslag Algemene Ledenvergadering d.d. 6 april 2022 
 
Er zijn geen vragen over het verslag van de vorige ALV.  
Het verslag van de algemene ledenvergadering van 6 april 2022 wordt vervolgens 
vastgesteld, met dank aan de secretaris. 
 
6. Jaarverslagen 
a. secretaris:     vastgesteld, met dank aan A. van Dijk 
b. coördinator teamwedstrijden:   vastgesteld, met dank aan C. Verdel 
De voorzitter heeft gezien dat Cor nu al 30 jaar coördinator is 
c. coördinator jeugdzaken:     vastgesteld, met dank aan H. Smit 
Herman richt nog even aandacht op het Open Haarlems Jeugdkampioenschap. 
De uitslagen van het schooldammen kon hij niet terug vinden op Toernooibase. 
d. protestcommissie:    vastgesteld, met dank aan J.E. Temmink 
e. penningmeester:     vastgesteld, met dank aan M. Kruijswijk 
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7. Verslag kascontrolecommissie door C. Kroon (020) en M. Horn (VAD) 
De kascontrolecommissie bestaande uit de heren C. Kroon en M. Horn heeft de financiële 
stukken gecontroleerd en in orde bevonden. Zij hebben hun verslag ingediend, maar zijn 
vanavond niet aanwezig. De voorzitter vraagt de vergadering het bestuur te dechargeren. 
De vergadering stemt hier bij acclamatie mee in.  
 
De voorzitter stelt voor om geen pauze te houden, maar na afloop van de vergadering een 
drankje te nemen. Daar gaan de aanwezigen mee akkoord. 
 
 
8. Begroting  
 
De penningmeester licht een en ander toe.  
 
-Contributie PNHDB € 1100 betreft het eerste halfjaar (€ 5,50 per senior; jeugdleden betalen 
niets. Sinds 1 juli 2022 krijgen de verenigingen rechtstreeks van de KNDB een factuur voor  
de contributie. De PNHDB zit daar niet meer tussen. 
Verenigingen die jeugd hebben komen voor hogere uitgaven te staan (al is bij de KNDB het  
1e jaar voor de jeugd gratis). Per 1 januari 2022 is de BTW van 9 % naar 21 % gegaan. Je  
kon als club vrijstelling vragen en daar is flink gebruik van gemaakt. Maar als je omzet groter  
is dan € 20.000 (zoals de KNDB) dan ben je BTW-plichtig. 
-Er is een tekort van € 50 begroot. Dat zal meer worden, want het schooldammen is na  
corona duurder geworden. 
We hebben nu 4 leden die geen KNDB lid meer zijn, maar wél PNHDB-lid. 
De voorzitter legt aan de heer Kruit uit wat er m.b.t. de KNDB is veranderd. 
In de statuten en het huishoudelijk reglement van de KNDB bestaan de provincies eigenlijk  
niet meer. 
Het is krom dat je 3 x KNDB contributie moet betalen als je lid bent van 3 verenigingen. 
De penningmeester verheldert hoe het in de praktijk gaat. 
 
  
9. Bestuursbeleid 
 
Het bestuursbeleid is gebaseerd op de afspraken zoals we die met elkaar op de 
ledenvergadering met elkaar afspreken. 
 
De voorzitter informeert of iemand daar iets over wil vragen. Dat blijkt niet het geval. 
 
Daarop bedankt hij namens de bestuursleden de ALV voor het gestelde vertrouwen. 
 
 
10. Samenstelling nieuwe kascontrolecommissie:  
 
M. Horn (VAD) maakt nog een jaar deel uit van de kascontrolecommissie. 
Damcombinatie Zaanstreek zal worden gevraagd een kandidaat uit te zoeken. DCZ-
voorzitter K. Kruit vraagt of H. Knobbe weer deel mag nemen. Dat mag inderdaad. De vorige 
keer was hij als reserve ingevallen voor DC Almere. 
EDC zal worden benaderd om een reserve lid van de commissie te leveren.  
 
 
 
 
 
 
11. Bestuursvoorstellen en damkalender 2023-2024  
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Voorstel 1 Damkalender 2023-2024 
 
 
De voorzitter vraagt verenigingen om toernooien door te geven aan de secretaris, zodat hij 
deze kan vermelden op de website. 
Het sneldammen stond oorspronkelijk gepland op 11 mei 2024, maar dat is aan de late kant 
om kandidaten aan te melden voor het NK. Het wordt nu gehouden op 20 april 2024. 
 
Het bestuur heeft bij het opstellen van de damkalender rekening gehouden met de 
damkalender van de KNDB. De vergadering wordt gevraagd akkoord te gaan met de 
damkalender voor het damseizoen 2023-2024 
 
 
 
Voorstel 2 Vaststelling contributie per 1-1-2024 
 
Het bestuur stelt voor om de contributie per 1 januari 2024 met € 2 te verhogen naar € 7,50. 
Zo lang de heer Kruijswijk penningmeester is (sinds 2003) bedraagt de contributie € 5,50. 
Een verhoging was al die jaren niet nodig, want de PNHDB had een flink vermogen. 
Inmiddels is dat vermogen gehalveerd. We lopen terug in ledenaantal en alles wordt duurder. 
Daarom is de verhoging noodzakelijk. 
 
De vergadering gaat akkoord. 
 
Voorstel 3 Competitie PNHDB 2023-2024  
 
Het bestuur van de PNHDB stelt voor om in het seizoen 2023-2024 de bondscompetitie niet 
te wijzigen t.o.v. het seizoen 2022-2023. 
 
De vergadering gaat akkoord. 
 
De voorzitter hoopt dat de verenigingen zoveel mogelijk leden enthousiast maken om 
provinciaal te spelen. De heer Fennema (OG Den Ilp) vraagt of het gezien het aantal 65+ 
leden niet handig is om ’s middags te spelen. 
Wij hebben daar als bestuur nooit aan gedacht, maar het is het waard om hier onderzoek 
naar te doen. 
 
Coördinator teamwedstrijden C. Verdel oppert om de laatste ronde gezamenlijk te spelen. 
 
Voorstel 4 Promotie-degradatieregeling 
 
Het bestuur stelt voor om de promotie-degradatieregeling zoals die in het seizoen 2022-2023 
was niet te wijzigen. 
 
Dit voorstel wordt geschrapt, want er is vrije inschrijving. 
 
Voorstel 5 Geen uitstel vastgestelde wedstrijden  
 
Het bestuur stelt voor dat nadat het programma voor de competitie 2023-2024 is vastgesteld 
er in principe geen uitstel meer wordt gegeven voor competitiewedstrijden. Slechts in geval 
er sprake is van overmacht kan de coördinator wedstrijdzaken toestemming verlenen tot 
uitstel van een wedstrijd. 
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Iedereen is het er mee eens. 
 

 
 

Voorstel 6 Mogelijk maken van lidmaatschap PNHDB zonder gekoppeld lidmaatschap 
KNDB voor door de PNHDB te organiseren damactiviteiten. 
 
Volgens het nieuwe huishoudelijk reglement van de KNDB is, zoals in een artikel in “Het 
Damspel no 4” van december 2020 is beschreven, de mogelijkheid ontstaan dat 
damverenigingen en hun leden lid kunnen zijn/worden van de KNDB, de PNHDB of van 
beide bonden. 
 
Dit is al in werking. Het bestuur stelt voor om het als officiële regel in te voeren. 
 
De vergadering gaat akkoord. 
 
 
12. Rondvraag 
 
-De heer G. Gase vraagt zich af of het wel klopt dat er zo weinig jeugd is te bereiken. Bij een 
open damtoernooi zoals Heino met meer dan 100 inschrijvingen doet ook veel jeugd mee. 
De voorzitter geeft aan dat hij in Julianadorp en Den Helder met Maarten van Leenen een 
schooldamtoernooi organiseerde met meer dan 20 teams. Op vrijdagmiddag trainen zij wat 
oudere jeugd. 
Het probleem zit hem in de leeftijdsgroep 18-40 jaar. 
 
De heer Gase vraagt of er vanuit de KNDB niet méér aan de weg getimmerd moet worden. 
Voorzitter: er zijn te weinig jeugdleiders om de jeugd op te vangen en op de clubs zijn er te 
veel oude spelers. Om 1 x tegen “je opa” te spelen is nog tot daar aan toe, maar om dat elke 
week te moeten ……. 
 
Er zijn maar weinig mensen op de ALV. Dat wordt elk jaar minder. 
Voorzitter: De PNHDB telt nog maar 13 verenigingen, waarvan 5 heel klein zijn. Oosterend is 
niet aanwezig omdat ze anders een hotel moeten boeken. 
De Helderse Damclub wordt in stand gehouden omdat er nog geld in kas is voor promotie-
activiteiten. 
De Enkhuizer Damclub moet elk jaar moeite doen om een team op de been te brengen. 
 
De KNDB is teruggezakt van 200 naar minder dan 150 verenigingen. 
Een ontwikkeling als “Droomdamsters” is mooi, maar er moeten meer goede ideeën komen. 
Binnen de bondsraad wordt dit besproken. 
 
Tip van de voorzitter: probeer als je wat organiseert de pers er bij te betrekken. 
 
Voorzitter: De bankrekening van OG Den Ilp stond op een privé-rekening. 
Een zakelijke rekening kun je alleen via de ING openen. 
 
Als een vereniging jeugdleden heeft dan moet de jeugdleider een VOG hebben. 
Deze VOG’s graag doorgeven aan de secretaris van de PNHDB. 
Als een jeugdleider zowel voor de club, de PNHDB en/of de KNDB jeugdactiviteiten 
organiseert dan heeft hij aan 1 VOG genoeg.  
 
Hij zal bij de KNDB navragen of er óók een VOG moet komen voor penningmeesters. 
Als je als vereniging niet bent ingeschreven bij de Kamer van Koophandel dan kan dat grote 
gevolgen hebben als er iets mis gaat met het beheer van de financiën. 
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13. Sluiting.  
 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.10 uur en nodigt de aanwezigen uit om op kosten 
van de PNHDB nog iets te drinken aan de bar. 
 
 
 
Aart van Dijk, secretaris 
Zaandijk, april 2023 
 
 


